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Inleiding 
Hierbij informeert het college uw raad over de  voortgang van de toezeggingen 
die wethouder Walder op 5 oktober 2022 heeft gedaan met betrekking tot AsfaltNu 
Deventer. De toezeggingen zijn:   
1. 'Gegevens delen metingen en constateringen' inhoudende de toezegging  een 
lijst met metingen en constateringen omtrent AsfaltNu Deventer met uw raad 
te delen; 
2. 'Gesprek met omwonenden en GGD over metingen',  inhoudende de toezegging om 
het gesprek aan te gaan met omwonenden en GGD over wat er gemeten kan worden 
omtrent het thema gezondheid; 
3. 'Geuronderzoek Asfaltcentrale', inhoudende dat de GGD op verzoek van het 
college een nieuw geuronderzoek gaat doen en dat het college de raad 
informeert over de voortgang.  
 
Bij besluit van 1 november 2022 en 6 december 2022 heeft het college uw raad 
reeds geïnformeerd. Toen is bij een aantal metingen aangegeven dat de uitkomst 
nog niet bekend was. Van één meting is inmiddels de definitieve rapportage 
opgesteld. Deze wordt hierbij met uw raad gedeeld. Ook wordt uw raad hierbij 
nader geïnformeerd over het GGD-traject. 
 
 
 
Kader 
Begrotingsprogramma 4 (milieu en duurzaamheid) 
 
 
 
Kern van de boodschap 
Naar aanleiding van de opgelegde last onder dwangsom aan AsfaltNu Deventer zijn 
er metingen uitgevoerd om te beoordelen of de emissieconcentratie van benzeen en 
Vluchtige Organische Stoffen (VOS) binnen de norm valt. Geconstateerd is dat 
zowel bij de meting van 10 oktober 2022, als die van 18 oktober 2022 de gemeten 
concentraties binnen de norm vallen en er geen dwangsom is verbeurd. De 
rapportage van de meting van 10 oktober 2022 wordt hierbij met u gedeeld. 
Daarnaast wordt uw raad geïnformeerd over de aanvraag omgevingsvergunning die is 
ingediend door AsfaltNu Deventer voor de plaatsing van een actief koolfilter. 
Met de plaatsing van dit actief koolfilter denkt AsfaltNu Deventer een oplossing 
te hebben gevonden voor de middellange termijn. 
Tot slot wordt uw raad geïnformeerd over de door gemeente Deventer samen met OD 
IJsselland en GGD IJsselland op 24 januari 2023 georganiseerde bewonersavond; 
'Overlast door industrie'. 
Ook wordt een door GGD IJsselland opgesteld advies; 'Gezondheidskundig advies 
over woningbouw rond industrie',  met uw raad gedeeld. 
 
  
 
Nadere toelichting 
Tijdens de raadstafel van 5 oktober 2022 is uw raad bij het agendapunt 
'AsfaltNu' drie toezeggingen gedaan. Hierbij wordt uw raad geïnformeerd over 
deze toezeggingen. 



 

 
Gegevens delen metingen en constateringen 
 
Bij besluit van 1 november 2022 heeft het college een lijst met metingen met u 
gedeeld. Op die lijst stonden ook de metingen van 10 en 18 oktober 2022 
opgenomen. De uitkomst van die metingen was op dat moment nog niet bekend. Bij 
besluit van 6 december 2022 is de definitieve rapportage van de metingen van 18 
oktober 2022 met uw raad gedeeld. 
De definitieve rapportage van de meting van 10 oktober 2022 is nu ook gereed en 
wordt hierbij met uw raad gedeeld. Bij de meting van 10 oktober 2022 heeft geen 
volledige meting plaats gevonden, maar is alleen gemeten op benzeen. 
Volgens de planning van AsfaltNu Deventer zou er op 10 oktober 2022 voldoende 
productievolume zijn voor een volledige meting. Bij start van de meting bleek de 
productieplanning echter gewijzigd. Hierdoor kon niet het hele meetprogramma 
worden afgewerkt en is alleen de emissie voor benzeen gemeten.  
De meting op 10 oktober 2022 heeft uitgewezen dat de emissieconcentratie van 
benzeen binnen de norm valt, zodat er geen dwangsom is verbeurd. 
 
Ter aanvulling op de met uw raad gedeelde lijst, is er op 2 december 2022 ook 
gemeten bij AsfaltNu Deventer. Hierbij is het gehele meetprogramma afgewerkt. De 
eerste inschatting is dat er ook bij deze meting geen overschrijding van de 
normen is geweest. Zodra de definitieve rapportage is ontvangen, wordt deze met 
uw raad gedeeld. 
 
Momenteel vindt er geen productie plaats bij AsfaltNu Deventer, zodat er niet 
gemeten kan worden. Medio maart wordt de productie weer opgestart en worden er 
weer metingen ingepland om te controleren of de emissieconcentraties binnen de 
norm (blijven) vallen. Indien wordt geconstateerd dat de emissieconcentraties 
niet binnen de norm vallen, wordt er een dwangsom verbeurd. 
Dit heeft betrekking op de last onder dwangsom zoals deze is opgelegd aan 
AsfaltNu Deventer voor wat betreft de emissies van VOS en benzeen. Ten tijde van 
het opleggen van die last onder dwangsom was het nog niet mogelijk om daarin ook 
emissie van PAK mee te nemen. Ten gevolge van een wijziging in de regelgeving is 
het nu mogelijk om ook hiervoor een last onder dwangsom op te leggen. 
Op 26 januari 2023 is AsfaltNu Deventer schriftelijk geïnformeerd dat het 
college voornemens is een (tweede) last onder dwangsom op te leggen voor PAK. 
AsfaltNu Deventer is daarbij in de gelegenheid gesteld om een zienswijze in te 
dienen op dit voornemen. 
 
AsfaltNu Deventer heeft, om aan de emissienormen te voldoen, tijdelijke 
maatregelen genomen. Op basis van de meetresultaten lijkt het erop dat deze 
maatregelen werken. AsfaltNu kijkt echter ook naar oplossingen voor de 
middellange en lange termijn.  
Voor de middellange termijn denkt men een oplossing te hebben gevonden in de 
plaatsing van een actief koolfilter. Hiervoor heeft AsfaltNu Deventer op 21 
november 2022 een aanvraag omgevingsvergunning ingediend. Tevens heeft AsfaltNu 
Deventer een aanvraag milieuneutraal veranderen van de inrichting ingediend.  
Beide aanvragen zijn momenteel in behandeling. AsfaltNu Deventer is verzocht om 
aanvullende gegevens in te dienen, waarna de aanvraag inhoudelijk getoetst 
wordt. 
Volgens planning wil AsfaltNu Deventer het actief koolfilter medio april 2023 
plaatsen.  
Actief koolfilters bij asfaltcentrales worden gezien als kansrijke techniek. 
Inmiddels zijn proefnemingen uitgevoerd bij andere asfaltcentrales met een 
positief resultaat. 
 
Gesprek met omwonenden en GGD over metingen   
 
Afgelopen periode is er geregeld contact geweest met omwonenden, zowel per mail, 
telefonisch als fysiek. Het contact was zowel ambtelijk als met wethouder 



 

Walder. 
Op 13 januari 2023 is er overleg geweest tussen de raadsinsprekers met wethouder 
Walder en Deventer Ambtenaren. Tijdens dit gesprek is kort teruggeblikt op de 
afgelopen maanden en zijn de raadsinsprekers in de gelegenheid gesteld om hun 
zorgen te uiten en vragen te stellen. Afgesproken is dat er een vervolggesprek 
komt. 
In aansluiting op dit gesprek is ambtelijk met een afvaardiging van de 
raadsinsprekers gekeken naar het meldpunt Milieu OD IJsselland. De aangedragen 
verbeterpunten zijn momenteel onderwerp van gesprek met OD IJsselland. 
 
Een gesprek over de opzet van het gezondheidsonderzoek met de GGD heeft nog niet 
plaatsgevonden. In verband met capaciteitsproblemen bij de GGD moeten zij keuzes 
maken wat zij op dit moment kunnen oppakken en heeft dit gesprek bij hen een 
lagere prioriteit. Wij blijven echter inzetten om een gesprek tussen GGD en 
omwonenden te laten plaats vinden.  
Dit betekent echter niet dat er helemaal geen contact is geweest tussen de 
omwonenden en de GGD. 
Op 24 januari 2023 is door gemeente Deventer een bewonersavond georganiseerd: 
'Overlast door industrie'. 
De avond is samen met OD IJsselland en GGD IJsselland georganiseerd. Tijdens 
deze avond zijn zowel de gemeente, de OD IJsselland als de GGD IJsselland het 
gesprek aangegaan met omwonenden. 
De bewonersavond is gestart met een plenair deel. Hierbij hebben gemeente 
Deventer en OD IJsselland aan de hand van een tijdlijn een gezamenlijke 
terugblik gegeven op de ontwikkelingen, gevolgde procedures, meetresultaten en 
maatregelen. De GGD IJsselland heeft daarna een toelichting op haar 
adviesrapport gegeven. 
Na het plenaire deel werden de aanwezigen in de gelegenheid gesteld om hun 
zorgen en vragen te delen met de gemeente Deventer, OD IJsselland en GGD 
IJsselland. 
 
Door de aanwezigen werd de avond als positief ervaren. Momenteel wordt de 
opbrengst van de avond door gemeente Deventer, OD IJsselland en GGD IJsselland 
geïnventariseerd, waarna het vervolgtraject wordt bepaald. Vooruitlopend daarop 
worden de eerste bevindingen hierbij met uw raad gedeeld: 
 
* De wijze van indienen van overlast (milieu)meldingen moet worden verbeterd en 
afhandeling van de overlastmelding moet transparanter; 
* op basis van de omschrijving van de overlastmelding door omwonenden is het 
vermoeden dat niet alle (geur)meldingen aan AsfaltNu Deventer kunnen worden 
toegeschreven. Het lijkt erop dat ook geur afkomstig van andere bedrijven op 
het bedrijventerrein een rol speelt. De OD IJsselland gaat dit jaar bij het 
toezicht specifieke aandacht  besteden aan het geuraspect; 
* bewoners lijken tevreden over de maatregelen die zijn en worden genomen bij 
AsfaltNu Deventer; 
* de webpagina www.deventer.nl/asfaltcentrale heeft een belangrijke rol in de 
informatievoorziening en het stellen van vragen over de ontwikkelingen rond 
AsfaltNu Deventer. Er wordt nagedacht over het omzetten van de pagina naar 
een algemenere pagina over milieu-informatie ten aanzien van industrie in 
Deventer; 
* GGD IJsselland voert elke vier jaar de 'Gezondheidsmonitor volwassenen en 
ouderen' uit; een onderzoek naar de gezondheid, welzijn, leefstijl en 
leefomgeving.  
Binnen dit onderzoek wordt naast informatie over geur- en geluidhinder door 
bedrijven, onder andere ook onderzoek gedaan naar de ervaren kwaliteit van de 
leefomgeving. In 2024 wordt de eerstvolgende gezondheidsmonitor uitgevoerd. 
Mede naar aanleiding van de bewonersavond wordt samen met GGD de mogelijkheid 
bekeken om de steekproef in Deventer te verhogen, zodat informatie op wijk- 
of buurtniveau beschikbaar komt. Tevens wordt bekeken of er gelet op het 
huidige traject, specifieke vragen aan de vragenlijst kunnen worden 



 

toegevoegd; 
* Behalve de aspecten geur en gezondheid met betrekking tot industrie werd door 
de aanwezigen ook over ander onderwerpen vragen gesteld en zorgen geuit: 
* Is bodemverontreiniging van de voormalige stort aan de Westfalenstraat een 
bedreiging voor de nabijgelegen volkstuintjes? 
* In de periode augustus-oktober leken grote vliegtuigen boven Deventer de 
landing in te zetten (geluidhinder). Dit speelt nu niet meer; 
* kan er intensiever worden gehandhaafd bij overlast hondenpoep? 
 
Zodra er meer duidelijk is over de uitkomsten van de bewonersavond en eventuele 
vervolgtrajecten, wordt uw raad hierover geïnformeerd. 
 
Geuronderzoek Asfaltcentrale  
 
Bij besluit van 1 november 2022 heeft het college uw raad ook geïnformeerd over 
het GGD-traject en dat u nader wordt geïnformeerd zodra er meer duidelijk is. 
Bij besluit van 6 december 2022 is het definitieve advies  'Gezondheidskundige 
duiding omgeving AsfaltNu' met u gedeeld. In het verlengde van dat advies heeft 
de GGD IJsselland een 'Gezondheidskundig advies over woningbouw rond industrie' 
opgesteld dat hierbij met uw raad wordt gedeeld. 
Aanleiding voor het opstellen van dat GGD-advies is dat tijdens de bewonersavond 
van 14 september 2022 omwonenden hebben aangegeven zich zorgen te maken over de 
luchtkwaliteit en de ervaren geurhinder. 
De GGD IJsselland adviseert om in de ruimtelijke procedure(s) vroegtijdig het 
thema gezonde leefomgeving mee te wegen in de besluitvorming en onder andere te 
toetsen in hoeverre toekomstige bewoners van de woningen in de diverse 
nieuwbouwprojecten risico lopen op geur- en geluidhinder, en te onderzoeken wat 
de luchtkwaliteit ter plaatse zal zijn.  
 
Ten aanzien van een geuronderzoek wordt nog opgemerkt dat geur ook een aspect is 
waarop kan worden gemeten bij metingen naar emissieconcentraties. Op de lijst 
met metingen die het college bij besluit van 1 november met u heeft gedeeld 
stonden ook de in opdracht van AsfaltNu Deventer uitgevoerde metingen van 8 
oktober 2021 en 31 mei 2022 stonden. Ook stond de in opdracht van de gemeente 
Deventer op 18 oktober 2022 uitgevoerde meting op die lijst. 
Dit betrof drie metingen waarbij het gehele meetprogramma is afgewerkt, 
inclusief een geurmeting. De uitkomst van deze geuronderzoeken is dat de toen 
gemeten geuremissies ruim lager zijn dan de geuremissie waarop de vergunning van 
AsfaltNu Deventer is gebaseerd. 
 
Tot slot wordt uw raad nog meegedeeld dat de GGD IJsselland geen geuronderzoek 
uitvoert in de vorm van geuremissiemetingen, omdat zij hier niet de expertise, 
accreditaties en apparatuur voor hebben. Zoals eerder aangegeven voert de GGD 
IJsselland vierjaarlijks een gezondheidsmonitor uit, waarbij onder andere de 
door inwoners van Deventer ondervonden geurhinder door bedrijven wordt 
gemonitord. In 2024 staat de eerstvolgende 'gezondheidsmonitor ouderen en 
volwassen' gepland. 
 
 


